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واقعاًمعتادهاكاشيهاينصيرالملكرادزديدهاند؟!

كشفيكقطعهازپنجقطعهكاشينصيرالملك
النازخماميزاده

مديرموقوفهمس�جدنصيرالملكازپيداشدنيكقطعه
ازكاش�يهايب�هس�رقترفتهاينمس�جدخب�ردادهو
اي�ناحتمالرامط�رحكردهاس�تكهدزديكاش�يهاي
مس�جدنصيرالمل�ككارمعت�ادانومتكدي�انباش�د.
پنج قطعه از كاشي هاي نفيس مسجد نصيرالملك شنبه گذشته 
به سرقت رفتند و با گذشت پنج روز از اين اتفاق هنوز تلاش هاي 
نيروي انتظامي و دستگاه قضا براي رديابي از سارق يا سارقان اين 
آثار ارزشمند تاريخي بي نتيجه باقي مانده است. حالا در خبري 
جديد گفته مي شود كه يكي از پنج قطعه كاشي به سرقت رفته 
اين مسجد زيباي تاريخي پيدا شده است.  مدير موقوفه  مسجد 
نصيرالملك در گفت وگو با »ايسنا« اين خبر را اعلام كرده و گفته 
است: »سارقان موفق نشدند يكي از كاشي ها را كامل خارج كنند 
و بخشي از آن شكسته شده و روي ديوار مانده است. ما تكه  اين 

كاشي شكسته را در كوچه نصيرالملك پيدا كرديم.«
به گفته كاظم ش��فيعي كاش��ي ها حوالي س��اعت يك بامداد روز 
شنبه 15 مردادماه به س��رقت رفته اند و با توجه به بافت و شرايط 
محله، ظن و شك بر متكديان و معتادان است. وي گفته است: »ما 
قبلًا هم شاهد حضور مشكوك و مزاحم اين افراد در اطراف مسجد 
نصيرالملك بوده ايم، گاهي تعدادش��ان به ط��رز قابل توجهي زياد 
مي شود و ما مجبوريم از مأموران و حتي خادم مسجد براي محافظت 
بنا و هدايت گردشگران استفاده كنيم تا حضور متكديان و معتادان 
دردسرساز نش��ود.« اين اظهارات در حالي است كه ظاهراً مديران 
اين مسجد به سراي مشير هم مراجعه كرده اند، جايي كه اشياي به 

سرقت رفته را معمولاً در آن محل مي توان پيدا كرد و با اين وجود 
نه آنها و نه نيرو هاي گشت زني ميراث فرهنگي اثري از اين كاشي ها 
و كاشي هاي مشابه را در آنجا كشف نكرده اند. اين ناكامي مي تواند 
پرونده اين سرقت را چيزي فراتر از دزدي ش��بانه مشتي معتاد و 
متكدي نشان دهد. چه بسا اگر عزم جدي براي شناسايي چند معتاد 
سارق كاشي صورت بگيرد، بعيد اس��ت كه پيگيري ها براي به دام 
انداختن آنها بي ثمر باقي بماند. مدير مسجد نصيرالملك اخيراً گفته 
است كه اين كاشي ها از نظر مادي ارزش خاصي نداشته اند، بلكه به 
لحاظ قدمت و به عنوان ميراث فرهنگي ارزشمند هستند. با اين حال 
اين روزها حتي درها و پنجره هاي خانه هاي قديمي نيز به قيمت هاي 
بالايي در عتيقه فروشي هاي سطح شهر به فروش مي رسند، بنابراين 
ارزش مادي و معنوي كاش��ي هايي از جنس كاشي هاي قاجاري و 
رنگارنگ مسجد مشهور مسجد نصيرالملك جايگاه خاص خود را 
دارد. از دست رفتن اين چند قطعه كاشي به معناي از دست رفتن 

بخشي از ميراث مادي و معنوي ايران است.

حضورقاريانبرتركشوريدرمحضررهبرانقلاب
وقرائتقرآنمجيد
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  گزارش

محمدصادقعابديني
تغيي�راتدربدن�هس�ازمانصداوس�يماو
بازگش�تچندت�نازمدي�رانس�الهاي
گذش�تهرس�انهمل�ي،ب�اواكنشه�اي
منفيروبهروش�دهاس�توحض�ورمجدد
مديرانيكهكارنامهمتوس�طيداش�تهاند،
بهخصوصبرمس�ندمديريتش�بكههاي
سيمااعتراضهاييرابهدنبالداشتهاست.
محمد حمزه زاده، فعال فرهنگي و مدير سازمان 
س��ينمايي س��وره، در صفحه اجتماعي اش به 
كنايه نوشته اس��ت: »تلويزيون سياه و سفيد/ 
با اين انتصاب هاي جديد فق��ط مانده رنگ هم 
از سيما حذف شود و به دوران تلويزيون سياه و 

سفيد برگرديم. « 
اي��ن جمل��ه يك��ي از واكنش ه��ا ب��ه عقبگرد 
مديريتي در صداوسيما است. مسئله اين است، 
آيا گس��ترش قابل توجه تغيي��رات مديران به 
خصوص تغيير از مدير ج��وان به مدير پير يك 
راهبرد مشخص در سازمان صداوسيما است؟ 
رسانه ملي برخلاف جريان جوان گرايي در ميان 
مديران كه يكي از اصول مديريت موفق است، 
تلاش كرده است تا مديراني را به كار فرا بخواند 
كه سن مديريتي آنها سال ها است كه گذشته و 
حداقل چند سالي از فضاي صداوسيما و تحولات 
آن دور بوده و بيگانه شده اند. بازگشت مديران 
سابق به تلويزيون براي اكثر رسانه ها جالب بوده 
است و به آن پرداخته اند و در اين بين رسانه هايي 
مانند كيهان، نسيم، سوره سينما انتقادهايي را از 

اين تصميم داشته اند. 
عليعسكريزمانراازدستميدهد

همان طور كه جابه جايي در س��طح رياس��ت 
سازمان صداوسيما آنقدر در هاله اي از ابهام قرار 
داشت و تا چند روز مش��خص نبود كه سرافراز 
در س��ازمان خواهد ماند يا اينكه حكم انتصاب 

علي عسكري صحت دارد يا خير! اين روزها هم 
وضعيت مديران صداوسيما و به طور مشخص 
معاونت سيما در شرايط نامطمئني قرار گرفته 
است. به نظر مي رسد تنها صندلي هاي مستحكم 
در رس��انه ملي فق��ط صندلي علي عس��كري، 
رئيس سازمان و مرتضي ميرباقري معاون سيما 
است و باقي مديران در خوف و رجا هستند چه 
زماني قرار است حكم بركناري شان صادر شود. 
اين نامتعادلي روي عملكرد س��ازمان نيز تأثير 
مي گذارد، تصويب طرح هاي جديد براي توليد 

برنامه ها با كندي روبه رو شده است. 
رهبر انقلاب در حكم انتصاب علي عسكري به 
عنوان رئيس سازمان رس��انه، برخلاف احكام 
قبلي م��دت اعتبار حك��م را اع��لام نكرده اند و 
همين موضوع باعث شده تا ش��ايعه يك ساله 
بودن انتصاب علي عس��كري ق��وت بگيرد. اگر 
اين موضوع صحت داشته باشد، علي عسكري 
به سرعت در حال از دس��ت دادن زماني است 
كه مي تواند با عملكرد مثبت، خود را به عنوان 
مديري با عمر مديريتي طولاني تر تثبيت كند. 
زماني كه اين روزها به راحتي از دس��ت مي رود 
شايد روزي باعث ايجاد تنگنا براي رئيس جديد 
صداوس��يما ش��ود و نگذارد طرح هاي رئيسي 
كه به ش��ناخت فني از س��ازمان مشهور است، 

به سرانجام برس��د. حداقل در هفته هاي اخير 
صداوسيما دوران بي ثباتي را در سطح مديران 
تجربه كرده اس��ت و بخش��ي از مديراني كه به 
عنوان حلقه نزديكان محمد س��رافراز شناخته 
مي شدند، بيشتر از س��ايرين در معرض تغيير 

قرار گرفته اند. 
تغييراترسميوجابهجاييهاي

اعلامنشده
تا امروز مديران ش��بكه هاي اول و س��وم سيما 
عوض شده اند. گفته مي ش��ود تغيير مديريت 
شبكه 3 براي بازگشت پورمحمدي به اين شبكه 
صورت گرفته و تغيير مدير ش��بكه اول و آمدن 
عليرضا برازش نيز باعث ش��ده تا ش��ايعه شود 
شريعت پناهي، مدير سابق اين شبكه يا به گروه 
اجتماعي شبكه اول مي رود يا مديريت يكي از 
شبكه ها را به اختيار مي گيرد. از دكتر پورحسين 
نيز به عنوان گزينه هاي مديريت بر شبكه هاي2و 

مستند نام برده مي شود. 
اين وضعيت باعث شد تا خبر غيررسمي قبول 
استعفاي تاجيك مدير ش��بكه مستند و حكم 
سرپرستي اين شبكه به نام دكتر پورحسين، قائم 
مقام فعالي معاونت سيما منتشر شود و بلافاصله 
مدير شبكه نيز با انتش��ار نامه اي سرگشاده از 
همكارانش خداحافظي كن��د. اين خبر هنوز از 
سوي روابط عمومي سازمان صداوسيما تأييد 
يا رد نشده است، اما چيزي كه مسلم شده اين 
است كه يك پيرگرايي ديگر در سطح مديريت 
رخ داده و ي��ك ج��وان موفق از داي��ره مديران 
شبكه هاي سيما خارج شده است. اين اتفاق را 
مي توان براي مديران جوان شبكه هاي تهران و 
كودك و نوجوان نيز متص��ور بود، افرادي كه به 
سرافراز نزديك بودند و حتي در حمايت از وي 

نامه نگاري كرده اند. 
پ��ازل تغييرات مديران ش��بكه ها و بازگش��ت 
مديران قبل��ي، جابه جايي در س��طح مديران 
گروه ها ادامه دارد، اين نگران��ي وجود دارد كه 
ميانگين س��ني مديران ش��بكه ها ب��الا برود و 
مديران سن و سال دار نتوانند ارتباط مؤثري با 
خواسته هاي جامعه برقرار كنند كه حرف اول را 
در آن جوانان مي زنند و ميانگين سني آن را قشر 

جوان تشكيل مي دهد. 
بي اعتم��ادي به مديران جوان و نگاه بس��ته به 
مديران گذشته صداوس��يما باعث شده است تا 
رسانه ملي به عقبگرد متهم ش��ود. عقبگردي 
كه مي تواند اين رسانه را در رقابت با رسانه هاي 
بين المللي و رقباي خارجي از نفس بيندازد و از 
گردونه رقابت خارج كند. اين روزها همه نگران 

پيرمردهاي صداوسيما هستند!

بازگشت به دوران تلويزيون سياه و سفيد

روزگذش�تهوهمزم�انب�ااولي�نروزازم�اهمب�ارك
رمض�ان،محفلانسب�اقرآنباحض�ورقاريانواس�اتيد
برترقرآن�يدرمحض�رمقاممعظ�مرهبريبرگزارش�د.
همانند سنت چند ساله در روز اول از ماه صيام، ماه نزول قرآن 
كريم، اساتيد و قراي برجسته از سراسر كشور خود را به حسينيه 
امام خميني)ره( رساندند تا همراه با رهبر انقلاب در محفل انس 

با قرآن حضور يابند. 
ام القراي جهان اسلام، ماه رمضان را با نواي قرآن كريم آغاز كرد 
تا بركت ذكر كلام الله در طول ماه مهمان��ي خدا، فضاي ايران 

اسلامي را عطرآگين كند. 
محفلي قرآني و اتمس��فري روحان��ي كه رهبر انق��لاب آن را 
بنيانگذاري كرده و هر ساله با شور حضور قاريان برجسته قرآني 

در اين محفل نوراني بر شكوه و جلال آن افزوده مي شود. 
محفلي نوراني كه سال گذش��ته با حضور قراي مهاجر الي الله 
مانند شهيد محسن حاجي حسني كارگر و شهيد حسن دانش 
فضاي معنوي خاصي داش��ت. قرائت ش��هيد حاجي حسني 
در محفل قرآني سال گذش��ته مورد تفقد مقام معظم رهبري 

قرار گرفت. 
 امسال و در فراغ اين ش��هداي گرانقدر، محفل انس با قرآن با 

اجراي تواشيح با مضمون شهداي مهاجر الي الله آغاز شد. 
از نكات قابل توجه در اين مراسم معنوي حضور و اجراي قرائت 
قرآن كريم توسط قاري نوجوان بود. قرائت گروهي قرآن كريم 
توسط گروه اعزامي از استان قم از جمله ديگر برنامه هاي محفل 

انس با قرآن بود. 
سال گذشته مراسم انس با قرآن با حضور 15 قاري برتر برگزار 
شده بود. حضرت آيت الله خامنه اي در آن محفل درباره درك 
مفاهيم قرآني گفته بودند: »با قرآن انس بگيريم، به رنگ قرآن 
و به خُلق قرآن و به شكل قرآن در بياييم. اگر اين مقصود است، 
پس يك شرايطى دارد، يك آدابى دارد. اوّلين ادب، اين است كه 
خواننده  قرآن و تلاوتگر قرآن، با اذعان به قرآن، با باور مفاهيم 
قرآن، باورِ آن مفاهيمى كه دارد تلاوت مي كند، تلاوت كند. اگر 
ندانيم چه داريم مي خوانيم، مفه��وم را درك نكنيم، در عمق 
جانمان اثر نداشته باشد، ]آن وقت [ تأثير تلاوتمان روى ديگران 

و روى خودمان كم خواهد بود.« 
حضور نداشتن وزير ارشاد دولت يازدهم براي دومين سال پياپي 
در اين مراسم نيز به چشم مي آمد، در محافل قرآني برگزار شده 

در دولت قبل، وزير ارشاد وقت حضور مي يافت. 
محفل ديروز از شبكه قرآن سيما به طور مستقيم پخش مي شد 
و علاقه مندان به قرآن كريم كه امكان حض��ور در آن مجلس 
قرآني را نداشتند، مي توانس��تند از طريق تلويزيون از بركات 

محفل انس با قرآن برخوردار شوند. 

پ��ازل تغيي��رات مديران ش��بكه ها و 
بازگشت مديران قبلي، جابه جايي در 
سطح مديران گروه ها ادامه دارد، اين 
نگراني وجود دارد كه ميانگين سني 
مديران ش��بكه ها بالا برود و مديران 
سن و سال دار نتوانند ارتباط مؤثري 
با خواسته هاي جامعه برقرار كنند

ديوي�دفرانزون�ينويس�ندهفيلمنام�ه»گلاديات�ور«و
اس�تيونجوئلبراونتهيهكنن�دهقصددارندباس�اخت
فيلم�يدرب�ارهمولاناجلالالدي�نمحمدبلخ�ي،تصوير
كليشهايمسلماناندرسينمايغربرابهچالشبكشند.
تهيه كنندگان اين اثر سينمايي اميدوارند كه كار ساخت فيلم 
را از س��ال آينده آغاز كنند. فرانزوني و براون هفته گذشته در 
استانبول با كارشناسان مولوي ملاقات كردند و به آرامگاه اين 
شاعر بزرگ در قونيه رفتند. فرانزوني گفت: »اين پروژه چالشي 
و هيجان انگيز است. در حال حاضر دلايل زيادي براي ساخت 
آثاري مانند اين وجود دارد. اين جهاني اس��ت كه بايد درباره 
آن صحبت كنيم. مولوي در امريكا ش��خصيت شناخته شده و 

محبوبي است. اين فيلم چهره و داستان او را عيان مي كند.« 
مثنوي معنوي و ديوان ش��مس در ميان برترين آثار ادبي جهان 
جاي دارند و به زبان هاي بسياري ترجمه شده اند. مولوي در بلخ 
به دنيا آمد و پس از حمله مغول ها همراه با خانواده اش به بغداد، 
مكه و دمشق سفر كرد و در نهايت در قونيه ساكن شد و در همين 
شهر درگذش��ت. فرانزوني و براون گفتند كه علاقه مند هستند 
دي كاپريو در اين فيلم نقش مولوي را ب��ازي كند و رابرت داوني 
جونيور در نقش ش��مس تبريزي ظاهر ش��وند. البته هنوز براي 
انتخاب بازيگران فيلم خيلي زود است. چالش اصلي در به تصوير 
كشيدن زندگي مولوي ارائه نمايي معتبر و قابل تشخيص از مولوي 
و شمس تبريزي از دل حجم قابل توجهي از افسانه  است. حتي 
ابتدايي ترين حقايق زندگي اين چهره ها نيز مورد بحث اس��ت. 
نويسنده »گلادياتور« افزود: »بسياري از حقايق زندگي مولوي در 
غبار تاريخ پنهان شده  و برخي از آنها به شكلي ايده آل درآمده اند. 
بايد دنبال آن آدمي بود كه به يك قديس بدل شده است، چون 

نمي توانيم درباره يك فرد مقدس چيزي بنويسيم.«

احتمالحضورديكاپريو
ورابرتجونيوردرفيلميدربارهمولانا

بعدازپنجسالس�رگردانيوناكاميدرتأمين
بودجهساختفيلمسينمايي»كوروشكبير«
حالامس�عودجعف�ريجوزانيبهكميس�يون
گردش�گريات�اقبازرگان�يته�رانرفت�ه
تاش�ايدبتواندازدلاي�ناتاقوب�رايپروژه
بزرگس�ينمايييكحام�يماليپي�داكند.
ساخت فيلم درباره كوروش هخامنشي داستاني 
است كه س��ري دراز به درازاي يك دهه را دارد. 
بحث ساخت فيلم درباره كوروش از اواخر دهه 
80 مطرح ش��د و بعد از آن هر چ��ه اتفاق افتاد 
نااميدي و سردرگمي از بابت تأمين هزينه هاي 
ساخت فيلمي بود كه بايد از نظر فني، ساختار 
و ش��كل و محتوا به بهترين شكل ممكن از آب 

در مي آمد. 
كارگرداناني چون مسعود جعفري جوزاني، پرويز 
ش��يخ طادي و عزيزالله حميد ن��ژاد هر كدام در 
يك مسير فيلمسازي افتادند و خواستند درباره 
كوروش اثري بسازند، دريغ از اينكه هيچ كدام به 
نتيجه مشخصي نرسيدند. مشكلات مالي مانع 
بزرگ بر سر راه ساخت اين پروژه ها بوده است. 

اكنون از بين اين كارگردان ها جعفري جوزاني 
تنها هنرمندي است كه هنوز به ادامه راه و تلاش 
براي س��اخت فيلمي درباره ك��وروش اميدوار 
است. او اين بار به اتاق بازرگاني تهران مراجعه 

كرد تا با حضور در كميس��يون گردش��گري آن 
پيشنهاد همكاري و مشاركت در پروژه ساخت 
فيلم كوروش كبير را به فعالان بخش خصوصي 

ارائه دهد. 
جوزاني در گفت وگو با سايت خبري اتاق تهران 
گفته اس��ت: »بخش خصوصي بايد وارد حيطه 
فيلمس��ازي ش��ود، فيلم به عنوان كاري ترين 
ابزار رس��انه امروز كه مي تواند ما را معرفي كند 
شناخته مي شود. ما در دنياي امروز اگر تصوير 
خوبي نداشته باش��يم، وجود نداريم، اگر توليد 
فرهنگي نداشته باش��يم و رؤياها و تاريخ بزرگ 
كش��ورمان را تبديل به تصوير نكنيم، جايي در 

جهان نخواهيم داشت. 
براي معرفي كشور و تاريخمان بخش خصوصي 
بايد وارد ش��ود، اينكه فقط همه چيز در سينما 
بخواهد از طريق دولت انجام شود و يا كار را فقط 
به رسانه ملي بس��پاريم كه بخواهد كار تاريخي 
انجام دهد، درس��ت و عملي نيس��ت؛ بنابراين 
بخش خصوصي بايد وارد اين حيطه ش��ود و تا 

زماني كه بخش خصوصي وارد نش��ده س��ينما 
نمي تواند رشد مناسب خود را داشته باشد. 

به اعتقاد جوزاني پروژه »كوروش كبير« كاملًا 
توجيه اقتصادي دارد و مي تواند زيرساختي را به 
وجود بياورد كه مورد استفاده گردشگري قرار 
بگيرد: »الان نقشه راه ما كاملًا آماده شده است و 
من تا اينجا از بودجه شخصي كار را شروع كرده ام 
و حالا به دنبال آن هستيم كه براي ادامه كار از 
سرمايه گذاران بخش خصوصي كمك بگيريم.« 
مس��عود جعف��ري جوزان��ي از كارگردان��ان و 

تهيه كنندگان مشهور كشور است كه پيش از اين 
فيلم ها و سريال هايي همچون »در چشم باد«، 
»شيرسنگي«، »در مسير تندباد«، »جاده هاي 
سرد« و... را س��اخته و توليد كرده است. تمركز 
او بر س��اخت پروژه س��ينمايي »ك��وروش« به 
تهيه كنندگي علي معلم از س��ال 90 آغاز شد. 
معلم پيش��تر در انتظاري ملال آور براي كسب 
جواز س��اخت فيلمش حتي مصمم به ارس��ال 
نامه اي براي محمود احمدي نژاد، رئيس جمهور 

سابق كشور شده بود. 
جوزاني اكنون منتظر اس��ت تا بخش خصوصي 
نظ��ر خ��ود را درب��اره پيش��نهادش در ات��اق 
بازرگاني تهران هر چه زودت��ر اعلام كند. يكي 
از پيش��نهادهايي كه او در اتاق بازرگاني مطرح 
كرده، مش��اركت بخ��ش خصوص��ي در توليد 
لوكيش��ن هاي فيلم و هزينه هايي از اين دست 
بوده اس��ت. به گفته جوزاني، لوكيشن هاي اين 
فيلم هم مي توان��د به ص��ورت ديجيتالي و هم 
با جلوه هاي ويژه س��اخته ش��ود و هم اينكه به 
صورت لوكيشن دائمي كار ش��ود. ورود بخش 
خصوصي به اين پروژه و س��رمايه گذاري روي 
آن و سپس اس��تفاده از لوكيش��ن ها به عنوان 
هتل، مجتمع هاي تفريح��ي، فرهنگي از ديگر 

پيشنهادهاي او در اين جلسه بوده است. 

محمدصادق عابديني    گزارش  2

    خبر

مديرمسئولروزنامه»جوان«
درنشستپيگيريمطالباتمقاممعظمرهبريدرعرصهرسانهمطرحكرد

رسانه ها مي توانند وحدت ملي را جهت دهند
مديرمسئولروزنامهجوانمعتقداستاينرسانههاهستند
كهميتوانندوحدتمليراجهتدهند؛چراكهرسانههاي
خارجييكيازكاركردهايش�اندميدندرشكافاست.
اولين نشست خبري »پيگيري مطالبات مقام معظم رهبري 
در عرصه رس��انه« به همت س��ازمان بسيج رس��انه در محل 

خبرگزاري دانشجويان ايران )ايسنا( برگزار شد. 
در بخش��ي از اين نشس��ت خب��ري دكتر عب��دالله گنجي، 
مديرمسئول روزنامه جوان با اشاره به فرمايشات مقام معظم 
رهبري درباره بايدها و نبايدهايي كه در رسانه ها بايد به آن 
عمل شود، خاطرنش��ان كرد: »اين بايدها و نبايدها گفتمان 
غالب و دائمي مقام معظم رهبري است كه لازم و ملزوم هر 
حوزه اي از جمله رسانه است.« گنجي با اشاره به استنباطي 
كه از س��يره مقام معظم رهبري به كليات رسانه در جامعه 
ديني داشته است و با توجه به كاركرد رسانه هاي دشمن در 
اين خصوص به بيان چند نكته پرداخت و گفت: »متأسفانه در 
رسانه هايمان در داخل كشور يك احساس حسرت و احساس 
كوچكي پنهان در تأثيرگذاري نس��بت به رسانه هاي غرب 
داريم و هميش��ه اين كوچك انگاري را تقويت مي كنيم؛ اين 
در حالي است كه يكي از نكاتي كه بايد رسانه ها به آن توجه 
كنند، اين است كه بايد احساس خودبودن را داشته باشند و 
خود را باور كنند.« او در همين زمينه با اشاره به فرمايشات 
و تأكيدات مقام معظم رهبري يادآور ش��د: يكي از تأكيدات 
مقام معظم رهبري در حوزه رس��انه، همين عمل جبهه  اي 
است. متأسفانه ما در عمل جبهه  اي تاكنون موفق نبوده ايم و 
در مقابل هجمه هاي جبهه  اي طرف مقابل نتوانسته ايم عمل 
جبهه  اي داشته باشيم؛ در حالي كه اين روش بايد به عنوان 

بخشي از رسانه، نهادينه و پخته شود. 
او سپس در تعريف »بزك رسانه هاي دشمن« كه مقام معظم 
رهبري در سخنانش��ان به آن اش��اره كرده اند، گفت: بارها به 
اين اصطلاح و تعريف دقت كردم و متوجه ش��دم بخش��ي از 
رسانه هاي ما نگاه ايجابي و سلبي نسبت به دشمنانمان دارند؛ 
به نوعي كه به عنوان مثال برخي مطالبي كه فلان مس��ئول 
كشوري بيگانه نس��بت به ايران مطرح مي كند و مثبت بوده 
است، در رسانه هاي داخلي پررنگ جلوه داده مي شود، ولي از 
سوي ديگر عجيب است كه در قبال برخي اظهارات منفي، اين 
رسانه ها سكوت اختيار مي كنند. در واقع چيزي كه مثبت باشد، 
برجسته مي شود و اظهاراتي كه منفي باشد در رسانه هايمان 
ناديده گرفته مي شود كه اين مسائل در نگاه رهبري تلخ است. 

گنجي در بخش ديگري از س��خنان خ��ود در بحث پيگيري 
مطالبات مقام معظم رهبري در عرصه رسانه يادآور شد: يكي 
از نكاتي كه مقام معظم رهبري بر آن تأكيد دارند، بحث اميد 
است. اميدبخشي در كنار نقد، مس��ئله  پيچيده اي در رسانه 
است؛ اينكه مردم احساس يأس نكنند و در عين حال نقاد هم 
باشيم. نقادي نبايد منفعت طلبانه باشد. در اين شرايط هست 
كه راحت تر مي توان نقد ك��رد؛ بنابراين اگر نقد توأم با انصاف 
باشد، نقد صحيحي است. اگر اين فرهنگ را زنده كنيم به آن 
ش��اكله اي كه مقام معظم رهبري فرمودند مي رسيم. وي در 
ادامه با بيان اينكه در روزنامه جوان مطال��ب انتقادي درباره 
دولت زياد ديده مي شود، در عين حال اين نكته را حائز اهميت 
دانست كه يك رسانه وظيفه شرعي هم دارد و آن انتقال اخبار 
اميدبخش است و در اين راستا اقدامات مثبتي كه دولت داشته 

است، هيچ وقت در روزنامه جوان ناديده گرفته نمي شود. 
مديرمسئول روزنامه جوان در بخش ديگري از سخنان خود با 
اشاره به دو مسئله كه مقام معظم رهبري به آن تأكيد داشته اند 
مبني بر وحدت ملي و حفظ عزت و غرور ملي ايرانيان يادآور 
شد: رسانه ها هستند كه مي توانند وحدت ملي را جهت دهند؛ 
چرا كه رسانه هاي خارجي يكي از كاركردهايشان دميدن در 
شكاف است. مقام معظم رهبري همچنين براي عزت و غرور 
ملي ايرانيان جايگاه ويژه اي قائل هستند؛ بنابراين حفظ اين 
غرور بسيار مهم اس��ت. گنجي با اش��اره به پوشش نامناسب 
رسانه هاي ما در مقابل حربه س��عودي ها خاطرنشان كرد، ما 
بايد بدانيم چگونه اين مسائل را پوشش دهيم. متأسفانه اين 
نوع مواجهه در تراز ملت ما نيست. همچنين در مورد مسئله 
تحريم با همه آسيب ها و فرصت هايي كه داشت، مقام معظم 
رهبري بر غرور ملي تأكيد داش��تند و اينكه نبايد شكس��ته 
شود، اما متأسفانه مي بينيم كه در برخي رسانه ها اين مسائل 
فراموش مي شود. در حالي كه ما در حوزه رسانه هاي داخل يك 
اصولي در انقلاب اسلامي داريم كه اگر آن را وسط بگذاريم و به 
آن پايبند باشيم، عمل جبهه اي راحت تر مي تواند شكل بگيرد. 
گفتني است، نشست خبري »پيگيري مطالبات مقام معظم 
رهبري در عرصه رسانه« صبح دوش��نبه - 17 خرداد ماه – و 
به همت سازمان بسيج رس��انه و نيز با حضور سيدنظام الدين 
موس��وي )مديرعامل خبرگ��زاري فارس(، عب��دالله گنجي 
)مديرمسئول روزنامه جوان(، مس��عود بصيري )رئيس مركز 
بس��يج رس��انه( و علي متقيان )مديرعامل ايس��نا( در محل 

خبرگزاري دانشجويان ايران )ايسنا( برگزار شد.

ترجمهگرماروديازصحيفهسجاديهبهچاپچهاردهمرسيد
سيدعليموسويگرماروديازانتشارچاپچهاردهمكتابصحيفه

سجاديهباترجمهخودخبرداد.
سيد علي موسوي گرمارودي، شاعر و قرآن پژوه، ضمن پيشنهاد صحيفه 
س��جاديه براي مطالعه در ايام ماه مبارك رمضان اظهار كرد: چندي پيش 
كتاب صحيفه س��جاديه را ترجمه كرده ام و اين كتاب از س��وي انتشارات 

هرمس به چاپ چهاردهم رسيده است. 
وي ادامه داد: دعاهاي امام سجاد)ع( در اين كتاب را مي توان قرآن صاعد 
دانس��ت. خود قرآن كريم از طرف خداوند به س��مت خلق رفته است، اما 

دعاها از طرف خلق به س��مت خدا مي روند و صحيفه سجاديه نيز مصداق 
همين موضوع مي ش��ود. گرمارودي خاطرنش��ان كرد: صحيفه سجاديه 
كامله، مجموعه اي از 75 دعا و نيايش است كه امام سجاد)ع( املا كرده و 
امام باقر)ع( و برادرش زيدبن علي آن را در دو نس��خه نوشته اند. در روايت 
محمدبن احمدبن مسلم مطهري فقط 54 دعا چنانكه امروزه هم از صحيفه 
مي بينيم، موجود اس��ت. بنابراين از اصل صحيفه 21 دعا افتاده و اكنون 
آنچه از صحيفه كامله سجاديه باقي مانده است، همين 54 دعا است. نوشتار 

حاضر ترجمه اين 54 دعاي صحيفه سجاديه است.

تلاشبرايشكستنطلسم5سالهمشكلاتمالييكپروژهسينمايي

جوزاني به خاطر »كوروش« به اتاق بازرگاني رفت

سمیرا   سروش     سینما


